



Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale Hjørtevildtgruppe

Deltagere

- Jan Eriksen, formand
- Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund
- Peter Busck, Dansk Skovforening
- Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer
- Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær

Tid: Tirsdag den 19. December 2023

Sted: Teamsmøde fra 15.30-17.30

Dagsordenspunkter

- Siden sidst
- Videofilm med bestilling til RHG (vi beder RHG om input til problemformuleringen. Filmen forventes vist på mødet)
- Første drøftelse af "samforvaltning", som bliver det næste emne for en bestilling / film, der skal tilgå de regionale grupper (tidligere udarbejdet dokument på området er vedhæftet til inspiration)
- Udkast til dagsorden for seminar den 8-9. april (udkast fra DCE vedhæftet)
- Eventuelt

Referat

Ad Siden sidst

Jan Eriksen oplyste;

- at Vildtforvaltningsrådet ved deres sidste møde tiltrådte de jagttider som den Nationale Hjortevildtgruppe havde indstillet.
- at han havde været i dialog med direktøren for Naturstyrelsen, Peter Ilsøe i forhold til styrelsens rolle i forhold til samforvaltning af hjortevildtet. I forbindelse hermed havde han tilbudt Naturstyrelsen, at afholde et møde med ham og sekretærerne for henholdsvis den regionale og den nationale hjortevildtgruppe i forhold til en overordnet forventningsafstemning i varetagelsen af opgaverne relateret til hjortevildtet.

Ad Videofilm med bestilling til RHG

Der var en kort præsentation af filmen. Der var enighed om at filmen skal sendes til de regionale grupper og at grupperne herfra kan dele filmen samt udkastet til problemformulering som de måtte ønske det. Yderligere var der enighed om at materialet lægges på styrelsens hjemmesiden, herunder for at sikre fuld transparens i arbejdet med hjortevildtforvaltningen.

Gruppen var enige om at eventuelle spørgsmål, der måtte opstå i forbindelse med videoen skulle adresseres til Jan Eriksen, der herefter udtaler sig på gruppens vegne.

Ad Første drøftelse af "samforvaltning", som bliver det næste emne for en bestilling / film, der skal tilgå de regionale grupper

Sekretæren præsenterede kort mødemateriale, som oprindeligt blev udarbejdet som en del af det forberedende materiale for det lovforslag som senere blev aflyst. Der var herefter en kort drøftelse af samforvaltning i forskellige former og i varierende omfang. Der var enighed om;

- at det præsenterede dokument skulle indgå som mødemateriale / oplæg på seminaret den 8-9. april 2024, herunder med henblik på at få en føling på hvor stor opbakningen egentlig er til det betydelige arbejde som samforvaltning kræver.
- at ovennævnte oplæg med fordel kan suppleres med en form for minikatalog over virkemidler, med en kort forklaring til indhold af virkemidlet, etc.
- at samforvaltning som et værktøj ikke kunne stå alene. Der er behov for en stor palette af virkemidler, i forhold til den gruppe der ikke deltager i samforvaltningen.

Der var endvidere en kort drøftelse af behovet for yderligere data inden for hjortevildtforvaltningen. Det aftales, at Jan Eriksen vil tage en indledende drøftelse med Jesper Madsen omkring dataindsamling i regi af adaptiv forvaltning.

Ad Udkast til dagsorden for seminar den 8-9. april (udkast fra DCE vedhæftet)

På baggrund af oplægget til dagsordenspunktet var der enighed om at en drøftelse af samforvaltning skal være en del af selve formålet med seminaret. Der var enighed om behovet for en god drøftelse af hvad grupperne ønsker desangående, herunder;

- Hvad vil grupperne egentlig gerne med samforvaltningen, er de indstillet på "frivillige" kvoter, m.v.?
- Hvad tænker grupperne er rimeligt i forhold til regler inden for / uden for samforvaltningsområderne?
- Hvilke dårlige erfaringer findes der med samforvaltning? P.t. har vi kun hørt de gode historier, det skal balanceres, så vi også få indblik i de dårlige erfaringer.

Samtidigt var der enighed om at seminaret skal være meget konkret, praktisk og handlingsorienteret. Der er mindre behov for videnskabelige diskussioner og input.

Claus Lind pointerede, at der ikke var behov for et indlæg fra ham på dagen om historien på området. Danmarks Jægerforbund har lavet en film om dette, som er sendt til sekretæren. Den kan sendes til grupperne forud for mødet.

Ad Eventuelt

Sekretæren oplyste, at Anders Jarnemo eventuelt bliver forhindret i at deltage til seminaret den 8-9 april 2024. Der arbejdes på løsninger, herunder at der optages en video med Anders Jarnemo til mødet og at Anders Jarnemo efter præsentationen deltager via Skype, e.l.